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JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 2015. augusztus hó 
13-án (csütörtök) 14.00 órai kezdettel megtartott nyílt üléséről. 

 
Az ülés helye: Vadászház, Doboz, Körösbalpart 30. 
 
Jelen vannak: Köves Mihály polgármester 

Aratóné Vágner Margit alpolgármester 
Békési Mihály Tibor képviselő 
Hidvégi Julianna képviselő 
Szabó László képviselő 
  

Tanácskozási joggal megjelent az ülésen: 
Molnárné dr. Tarkovács Márta jegyző 
Szabó Tibor aljegyző 
Papp Gábor 
Dicső László 
Sztojka Tibor, Dobozi Cigány Nemzetiség Önkormányzat elnöke 
Pujuné Deme Anita Eszter, a Dobozi Mesekert Óvoda vezetője 
Orodán Mária a Bölcsőde vezetője 
Vácziné Urbanecz Annamária felelős szerkesztő 
Dézsi Ferenc, a Kettős-Körösmenti Vadásztársaság elnöke 
Szabó Mária 
Takácsné Molnár Ilona 
Dézsi László, nem képviselő bizottsági tag 
Nagy Károly 
Kiss Mariann köztisztviselő 
Tóth Sándorné köztisztviselő 
Szatmáriné Nagy Emese jegyzőkönyvvezető 

 
Meghívottak: Doboz Nagyközség Önkormányzata Szervezeti és Működési 
Szabályzata szerint 
 
Köves Mihály polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket. Először is szeretném 
megköszönni a Kettős-Körösmenti Vadásztársaságnak, hogy helyet biztosítanak a 
testület kihelyezett ülésének. Külön köszöntöm a 9. napirendi pont előadóit, Papp 
Gábor urat a szennyvízberuházás projektmenedzserét és Dicső László urat az A-Híd 
Duna Aszfalt konzorcium építésvezetőjét. A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy a 
nyílt Képviselő-testületi ülés határozatképes. A napirendre a kiküldött meghívó szerint 
teszek javaslatot, azzal a változtatással, hogy a 9. napirendi pontot tárgyalnánk 
legelőször, tekintettel a meghívott vendégeinkre. Van-e valakinek kérdése, véleménye, 
más javaslata a napirenddel kapcsolatban? 
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Kérdése, vélemény, javaslat nem volt. 
 
 
Köves Mihály polgármester: Amennyiben nincs kérdés, más vélemény, javaslat, 
kérem, szavazzunk a napirendi javaslatról. 
 
A polgármester ezt követően a Képviselő-testület nyílt, illetve zárt ülésének 
napirendjére a következő javaslatot tette:  
 
Nyílt ülés: 
 
1.) Tájékoztató a szennyvízberuházás jelenlegi helyzetéről (szóban) 

Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
2.) Tájékoztatás a két ülés között történtekről 

Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
3.) Jelentés a lejárt idejű határozatokról 

Előadó: Köves Mihály polgármester 
  

4.) A jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 22. § -ában meghatározott, Doboz 
Nagyközség önkormányzati rendeleteire vonatkozó felülvizsgálat elvégzéséről 
tájékoztató, javaslat és ütemterv a szükséges intézkedések elvégzésére 
  Előadó: Molnárné dr. Tarkovács Márta jegyző 
 
5.) A szociális ellátásokról szóló rendelet megalkotása, egyéb feladatok 
 Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
6.) Adórendeletek jogharmonizációja 
 Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
7.) Környezetvédelmi alap 

Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
8.) Talajterhelési díj 

Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
9.) Tájékoztató a 2014. évi belső ellenőrzések tapasztalatairól 

Előadó: Galuska Józsefné belső ellenőr 
 
10.) Tájékoztató a Kettős-Körösmenti Vadásztársaság munkájáról 

Előadó: Dézsi Ferenc a Vadásztársaság elnöke 
 
11.) Dobozi Mesekert Óvoda csoport indításával kapcsolatos szabályzatmódosítás 

Előadó: Pujuné Deme Anita Eszter óvodavezető 
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12.) Átfogó értékelés a 2014. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 
ellátásáról 

Előadó: Szabó Tibor aljegyző 
 
13.) Gyula HÉSZ módosítási folyamat elindítása  

Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
14.) Menetrend véleményezése 

Előadó: Köves Mihály polgármester 
 

15.) Tisza-völgyi Árvízvédelmi Fejlesztési Program Stratégiai Koncepciója környezeti 
vizsgálatának véleményezése   

Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
 
Bejelentések 
 
Kérdés, interpelláció 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a napirendi javaslatot 
elfogadta. 
 
 
Az I. napirendi pont tárgyalása: 
 
Az I. napirendi pont tárgya: Tájékoztató a szennyvízberuházás jelenlegi helyzetéről 
(szóban) 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: Ahogy telik az idő és a munkák végére érünk, egyre 
inkább aktuálisabb és újabb problémák és kérdések merülnek fel. A próbaüzem már 
elindult, a szennyvíz lakossági rákötések folyamatban vannak és a tisztított szennyvíz a 
csatornába folyik. A hálózat kivitelezési munkálatai is olyan 99%-ban megvalósultak. 
A telep is alkalmas arra, hogy a szennyvizet fogadja. 
A projekt sok problémával küzdött korábban. Amikor az önkormányzat megalakult 
2014.10.12-én, akkor sok információ hiánnyal küzdöttünk. Szembesülnünk kellett 
azzal, hogy a kivitelezés alacsony teljesítettségű volt, 47% helyett olyan 5-10%-os volt 
a készültségi fok. Nem voltunk abban sem biztosak, hogy a kivitelezés elkészülhet 
2015.08.18-rá. Minden követ megmozgattunk és intenzív tárgyalásokat folytattunk. 
A vendégeinket azért kértem, hogy legyenek jelen, hiszen első kézből szeretnénk olyan 
információkat kapni, hogy jelenleg milyen problémával küzd a projekt. Nagyon 
aktuális a helyreállítási munkákról beszélni, hiszen ezek a munkák most kezdődnek. 
Annak a műszaki tartalmáról is, ha hallhatnánk egy műszaki tájékoztatót, akkor azt 
nagyon megköszönném. És a jelenlévők a kérdéseikre szakszerű választ kaphatnak. 
Az eredeti kivitelezési szerződés lejárta 2015. augusztus 18-a, és most erőteljesen azon 
fáradozunk, hogy ez az időpont igazodva a támogatói szerződés időpontjához, 2015. 
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december 04-re változzon. Be lettek adva a módosítási kérelmek, tájékoztattak arról, 
hogy folyamatban van a szakértői felülvizsgálatra, amilyen gyorsan csak lehet, el 
fogják bírálni. A csatorna kivitelezése 108 napot szenved, ami a vízjogi létesítési 
engedély késve kért meghosszabbítása miatt keletkezett. Ez az önkormányzat hibájából 
keletkezett, hiszen későn került benyújtásra a kérelem. A 108 nap az késedelem, 
fizikálisan is jelen volt a beruházás teljes időszakában. A telep építésénél 59 nap 
késedelem jelentkezett. Ha a vállalkozói szerződés módosítását jóváhagyja a KFF, 
akkor a projekt pénzügyi oldala biztosított. 
A támogatott bekötések száma 1878 volt a terv szerint. 68 olyan ingatlan jelentkezett, 
ami indokolt, hogy bekötésre kerüljön, viszont a terv alapján nem finanszírozható. 
Ehhez hozzájön még 12 önkormányzati ingatlan. A legutóbbi rendkívüli testületi ülésen 
szerepelt egy úgynevezett iszapmanipulátor közbeszerzésének a visszavonása. Ennek a 
gépnek a költsége egyáltalán nem szerepelt a tervben. Nem kevés erőfeszítést tettek a 
projekt szereplői, annak érdekében, hogy a tartalékokat erre a gépre fordítsák. A zárt 
szennyvízgyűjtőkkel kapcsolatban szeretnék még annyit elmondani, hogy a Vízügyi 
hatóság nem engedélyezte, hogy a körgát közvetlen közelében megépüljön a hálózat, 
így az érintett ingatlanoknál zárt szennyvízgyűjtőt kell elhelyezni. 
Én bevezetésként ennyit szerettem volna elmondani és átadom a szót a vendégeinknek.  
 
Papp Gábor projektmenedzser: A polgármestert úr igazából elmondott mindent, 
ehhez hozzátenni nehéz, mert összefoglalt minden olyan pontot, ami jelen pillanatban 
problémás, legfeljebb megismételni tudom más szavakkal. 
2015.08.18-án egy olyan csomóponthoz érkezünk, ami nagyon fontos, hiszen az eredeti 
kivitelezési szerződés lejárta és egy szerződést meghosszabbítani csak az érvényességi 
időn belül szabad. Reméljük addigra a támogató és a közreműködő szervezetek és 
minden ebbe beleszólni képes és hajlandó országos szervezet jóváhagyását bírjuk. A 
polgármester út minden követ megmozgat, az adminisztrációt mi mellétettük. 
Elméletileg augusztus 15-ig meg kell érkeznie a jóváhagyásnak, de a kérdés az, hogy 
érkezik-e. Ha nem érkezik pozitív elbírálás, hanem hiánypótlás, akkor abban a 
helyzetben leszünk, hogy döntenünk kell. És meg kell találnunk a módját ennek a 
hosszabbításnak. Van egy B tervünk és talán egy C tervünk is. A B terv a jogi 
szakértővel egyeztetve egy olyan áthidaló egyességnek az aláírása lenne, egy 
úgynevezett fel nem róhatósági jegyzőkönyv, ami járatos a projekt lebonyolításában. 
Mindaddig, amíg a szervek elbírálása meg nem érkezik, addig a felek hatályban tartják 
a szerződést. A C terv pedig az, hogy egy másik vonalon elindítanánk a szerződés 
módosítását.  A bizonyos 59 nap. A kivitelező jelenlegi állása szerint szükség van a 108 
napra, viszont ha 59 napot kap, azzal is előrébb vagyunk.  
Legjobb lenne az A terv, kevés kockázattal járna a B terv és legtöbb kockázattal a C 
terv. 
Ami jó hír, hogy a támogatás fedezete, előleg formájában az önkormányzat számláján 
van.  Persze felhasználni csak megfelelő szabályok mentén lehet. A próbaüzem 
megkezdődött, mely 6 hónapig tart, de fellazították ezt az időtartamot a hatóságot, a 
lényeg az, hogy megfelelő mennyiségű szennyvíz mellett működjön a próbaüzem alatt 
a szennyvíztisztító telep. És van egy másik szabály, hogy a projekt befejezéséig a 
lakosság 75%-ának kellene, hogy csatlakozzon. Minden reményünk megvan arra, hogy 
a projektet lezárjuk december 31-én.  
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Dicső László építésvezető: A végéhez közeledik a kivitelezési munka. Azt lehet 
mondani, hogy a hálózat elkészült és a lakosság rákötések is folyamatos haladnak. Az 
összes átemelő működőképes. Körülbelül olyan 70-80 m3 a napi kiérkező szennyvíz 
mennyiség. Úgy gondolom, hogy szeptemberi hónapban meg fogja kapni a telep azt a 
terhelést, ami a projekt zárásához elegendő lesz. A helyreállítási munkákat 
gyakorlatilag megkezdtük. Szerződés módosításától független szúrnám le a pontot, 
hogy meddig készítenénk el a helyreállítási munkákat. Én azt gondolom, hogy az 
útépítéshez a kapacitás rendelkezésre áll. Olyan alvállalkozói kört sikerült idecsábítani, 
akit korábban sok helyen alkalmaztunk. Én ígérem, hogy ez alatt a rövid hátralévő idő 
alatt, a jelentős helyreállítási munkálatokat el fogjuk és el is tudjuk végezni. 
 
Köves Mihály polgármester: A képviselő-testület tagjai megkapták a rétegrenddel 
kapcsolatos rajzokat, amik alapján a helyreállítások történnek. Van egy 4cm-es 
kötőréteg és egy 4cm-es kopórétegű aszfalt, tehát 8 cm-es aszfalt lesz a főbb utakon. 
Az önkormányzati utaknál pedig lesznek ilyen különböző kavicsrétegek és a legfelső 
réteg egy 4cm-es aszfalt réteg. 
 
Dicső László építésvezető: Mértünk teherbírást a meglévő, bontatlan burkolaton, 
valahol kikátyúsodott és útalapra lehet következtetni teherbírás szempontjából. A 
nálunk előírt, csatornaépítés előírt értékeknél a meglévő útpálya előírása jóval 
gyengébb. Ez egy pontszerű tehermérés volt. Egyébként szétoszlik a terhelés és nem 
pontszerűt kap. A felénk előírt teherbírási értékek meghaladják a meglévő útpályáknak 
a teherbírási értékét.  
 
Köves Mihály polgármester: Sávos helyreállításról van szó, nem minden utca kap új 
útburkolatot. A csatornák szintbeállításáról, ha tájékoztatnál még minket. A 
helyreállítást végző csapatokról.  
 
Dicső László építésvezető: Többfajta helyreállításról lehet beszélni. A csatorna 
nyomvonal feletti sávos helyreállítási munkákat, az aszfaltozási munkákat illetve az 
útalapnak az előkészítést egy aszfaltos társaság, az Erősút Kft. és a Duna Aszfalt végzi. 
A patkák, a kapubejárók, járdák helyreállítását a vezetéképítést végző alvállalkozók 
szerződése tartalmazza. Nem jelenti azt, hogy ugyanaz a társaság végzi a helyreállítást, 
mint a vezetéképítést. A kerékpárút egy speciális eset. A Nagyváradi utcai kerékpárutat 
az aszfaltos társaság végzi.  
 
Köves Mihály polgármester: Akinek az épületében károk keletkeznek, és akinek most 
jelentkezik, akkor ebben az esetben a kárbejelentést hogyan tehetik meg? 
 
Dicső László építésvezető: A beruházás kezdetekor készült egy állapot felmérés 
minden ingatlanról. Úttestekről, járdákról, kerítésekről. Az akkori meglévő repedéseket 
a kollégák rögzítették. Szerződéses feltételünk volt egy építési biztosítási csomag 
biztosítása. Felénk kell, hogy beérkezzen a jelzés és mi továbbítjuk a biztosítónak.  
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Békési Mihály Tibor képviselő: A Liszt utcán van három lakatlan ingatlan és ott még 
nem kerületek elhelyezésre zárt szennyvízgyűjtők és a kérdésem az lenne, hogy mikor 
ez megtörténni, és hogy fogják-e értesíteni a tulajdonost?   
 
Dicső László építésvezető: Amennyiben oda tervezve van, el fogják készíteni. Viszont 
bent az irodában tudom megnézni a térképet és így megválaszolni a kérdést.   
 
Békési Mihály Tibor képviselő: A Nagyváradi utcán két hónapja nincs betemetve az 
öntöttvas fedlap körül, így nem tudtunk bemenni az ingatlanra.  
 
Dicső László építésvezető: Az aszfaltos társaság a jövő héten fog kivonulni arra a 
területre és készítik el a kerékpárutat.  
 
Békési Mihály Tibor képviselő: A Kucsi utca teljes útburkolatot kap? Illetve a 
Rókóczi utca mikor kap burkolatot? 
 
Dicső László építésvezető: A Kucsi utca két öblözetbe folyik. A Vésztői út felöli része 
helyreállítható sávosan, míg a másik része teljes burkolatot kap. A jövő héttől kezdődik 
a burkolat helyreállítás.  
 
Pujuné Deme Anita óvodavezető: Aszfaltos bejárónk van. Az úgy lesz visszaállítva? 
 
Dicső László építésvezető: Igen. A rögzített állapotnak megfelelően készülnek a 
bejárók. Akinél megtörtént a helyreállítás, de az nem megfelelő minőségű, kérném, 
hogy mielőbb jelezzék, hogy újra meg tudjam csináltatni a vállalkozókkal. 
 
Sztojka Tibor, Dobozi Cigány Nemzetiség Önkormányzat elnöke: A Kodály utca, a 
Madách utca és a Károli teljes útburkolatot kap? 
 
Dicső László építésvezető: Valószínűleg igen. Az Áchim utca is ilyen.  
 
Köves Mihály polgármester: Van-e valakinek még kérdése? 
 
Köves Mihály polgármester: Úgy gondolom, hogy a lakosság nagyon pozitívan állt a 
beruházáshoz és maximális türelemmel, néhány kivételt eltekintve, várta, hogy a 
beruházás elkészüljön. Azt mondják a szakemberek, hogy olyan 50-70cm-t fog a 
talajvíz süllyedni, ha a csatornahálózat folyamatosan fog működni az évek alatt. 
Amennyiben nincs több kérdés, megköszönöm a vendégeinek a részvételt. Kéthetente 
folyamatosan együttműködünk a kooperációkon. 
 
Az II. napirendi pont tárgyalása: 
 
Az II. napirendi pont tárgya: Tájékoztatás a két ülés között történtekről 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: A két ülés között eltelt időről a következők szerint 
szeretnék tájékoztatást adni: 
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Június 19-én szennyvíz kooperáción vettünk részt, illetve ezen a napon az iskola 
tanévzáró értekezlete is volt. 
 
Június 21-én Szilágyi Gáborné szépkorú köszöntésére került sor. 90 éves lett a néni. 
Jegyző asszonnyal és alpolgármester asszonnyal látogattuk meg.  
 
Június 22-én az Alföldvíz Zrt. munkatársa Krista Péter úr a rekonstrukciós 
munkálatokkal és a gördülő fejlesztési tervvel kapcsolatban egyeztetett velem. Ez az 
ivóvízhálózattal kapcsolatos lesz.  
 
Június 25-én Kondoroson az alpolgármester asszonnyal a DAOP-os belvízhálózat 
zárórendezvényén voltunk. 
 
Június 27-én és 28-án résztvettem az Egy hajóban evezünk elnevezésű vízi túrán a 
Kettős-Körösön. 
 
Július 3-án szanazugi szabad strand helyszíni szemléjén voltam a jegyző asszonnyal és 
az alpolgármester asszonnyal, valamint ugyanezen a napon a szennyvíz kooperációra is 
sor került. 
 
Július 4-én és 5-én rendeztük meg a Dobozi Mézes Fesztivált. A rendezvény 
résztvevőinek, valamint a szervezésben közreműködőknek köszönöm a munkájukat, 
hiszen nagyon pozitív visszajelzések vannak a fesztiválról. 
 
Július 10-én a cigány hagyományőrző tábor zárórendezvényén voltam az 
alpolgármester asszonnyal. 
 
Július 17-én szennyvíz kooperáció megbeszélést tartottunk. 
 
Július 21-én a TOP pályázatokkal kapcsolatos egyeztetésen képviseltem településünket 
a Békés Megyei Önkormányzatnál. 
 
Július 22-én az ÁGOTA tábor tábornyitó rendezvényén voltam a jegyző asszonnyal és 
Váradi Mária képviselő asszonnyal. 
 
Július 24-én a Végvári Esték nyitórendezvényére meghívott dr. Görgényi Ernő, Gyula 
város polgármestere. 
 
Július 28-án Alt Norbert Gyula város alpolgármester volt vendége a Leader csoport 
működésével kapcsolatosan folytatott megbeszélésen. Itt, többek között szó esett arról, 
hogy fejlesztési elképzeléseket kell meghatározni az elkövetkező költségvetési ciklus 
hátralévő éveire. Doboz az előzetes számítások szerint 40-50 millió Ft közötti 
támogatásra lesz jogosult, melyre projekt ötleteket kell összeállítani. 
 
Július 29-én tartották meg a békéscsabai Fiume Hotelben az ivóvíz minőségjavító 
program projekt rendezvényét. 
 
Július 31-én szennyvíz kooperáció megbeszélés volt. 
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Augusztus 7-én a Roma Holokauszt megyei megemlékezését rendezték meg Dobozon. 
 
Én a két ülés között történtekről ennyiben kívántam tájékoztatást adni. 
 
A Képviselő-testület a tájékoztatást tudomásul vette. 
 
Az III. napirendi pont tárgyalása: 
 
Az III. napirendi pont tárgya: Jelentés a lejárt idejű határozatokról  
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 

Szabó Tibor aljegyző 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: A 85/2015. (VI.18.) számú képviselő-testületi 
határozathoz annyit szeretnék elmondani, hogy dr. Kovács József képviselő úr, hogy 
11-én a miniszterelnökségre továbbította, személyesen benyújtotta a kérelmünket. 
Egyéb szóbeli kiegészítem nincs.  
 
Szabó László képviselő: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a jelentést megtárgyalta, 
egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen, van-e valakinek kérdése, véleménye, 
más javaslata a jelentéssel kapcsolatban?  
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Köves Mihály polgármester: Kérem a Képviselő-testületet, hogy szavazzunk a 
jelentésről az előterjesztés szerinti változatlan tartalommal.  
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
 

99/2015. (VIII.13) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a 
jegyzőkönyv 1. mellékletét képező lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról szóló jelentést elfogadja. 

 
 

A IV. napirendi pont tárgyalása: 
 
A IV. napirendi pont tárgya: A jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 22. § -
ában meghatározott, Doboz Nagyközség önkormányzati rendeleteire vonatkozó 
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felülvizsgálat elvégzéséről tájékoztató, javaslat és ütemterv a szükséges intézkedések 
elvégzésére 
A napirend előadó: Molnárné dr. Tarkovács Márta jegyző 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Molnárné dr. Tarkovács Márta jegyző: Az írásos előterjesztéshez szóbeli 
kiegészítem nincs. Kérdésekre szívesen válaszok. 
 
Köves Mihály polgármester: Van-e valakinek kérdése, véleménye? 
 
Szabó László képviselő:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot 
megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki a határozati javaslattal egyetért, 
kérem kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 

 
 
 

100/2015. (VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja az 
önkormányzati rendeletek felülvizsgálatára vonatkozó ütemtervet az 
alábbiak szerint: 
 
2015.szeptember 24: költségvetési rendelet módosítása szükség szerint, 
2015. október 29: hulladék-gazdálkodási közszolgáltatással kapcsolatos 
rendelet, 
2015. november 19: helyi adókról szóló rendelet, 
2015. december 17: szervezeti és működési szabályzat. 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki egyetért a rendelet 
megalkotásával, kérem kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő rendeletet 
alkotja: 
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8/2015.(VII.14.) önkormányzati rendelet 

 
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete megalkotja 
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 8/2015. 
(VIII.14.) önkormányzati rendeletét az egyes önkormányzati 
rendeletek hatályon kívül helyezéséről. 
 

 
A V. napirendi pont tárgyalása: 
 
A V. napirendi pont tárgya: A szociális ellátásokról szóló rendelet megalkotása, 
egyéb feladatok 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: A Szociális törvény módosításra került, úgy gondolom, 
hogy nem utolsó alkalommal, mivel a szociális terület nagyon ellenőrzött területté vált. 
Ezt a módosítást a 2015. évi CXLIII. törvény tartalmazza. Ennek a törvénynek a 
hatályba lépése több lépcsőben történik. A Képviselő-testület nem régiben módosította 
a szociális rendeletét, ami egy sokadik módosítás volt. Az eltelt időszak az 
bebizonyította, hogy ez a módosítás és az egységes szerkezetű sem tölti be megfelelően 
a funkcióját. Olyan hiányosságokkal küzd, melyek amiket orvosolni kellett és emiatt 
került sor az új rendelet megalkotására. A törvénymódosítás a házi segítségnyújtás 
átalakítását szolgálta, első sorban.  
Az intézményvezetőknek felül kell vizsgálniuk a házi segítségnyújtásban részesülők 
ápolási szükségletét, ezt 2015.12.31-ig meg kell tenni. 2015.10.31-ig kell felülvizsgálni 
a családsegítés és gyermekjóléti feladat ellátásának a módját, és november 30-ig 
dönteni kell a feladatellátás új rendszeréről. A határozati javaslat ezeket a feladatokat 
szedi időrendbe, amiket én elfogadásra javaslok.  
 
Köves Mihály polgármester: Van-e valakinek kérdése, véleménye? 
 
Szabó László képviselő:  A Szociális és Gyermek Ügyek Bizottsága és a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és 
elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki egyetért a határozati javaslattal, 
kérem szavazzon a határozati javaslat elfogadásáról az előterjesztés szerinti változatlan 
tartalommal. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
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101/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

1. Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri 
Gáborné Fekete Katalint, a Dobozi Gondozási Központ intézmény-
vezetőjét, hogy a 2016. évi állami támogatás igényléséig, de 
legkésőbb 2015. december 31-éig – a 2016. január 1-jén hatályba lépő 
szabályok alapján – vizsgálja felül a házi segítségnyújtásban 
részesülők szükségletét, és az új kategóriák szerint határozza meg, 
hogy szociális segítésre vagy személyi gondozásra van szükségük az 
ellátottaknak. 
Az intézmény vezetője a felülvizsgálat eredményét a gondozási 
szükséglet egyes adataira vonatkozóan az igénybevevői 
nyilvántartásban rögzítse 2015. szeptember 30-áig a 2015. augusztus 
1-jén ellátásban részesülők vonatkozásában. 
 
2.) Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő - testülete felkéri 
polgármesterét, hogy vizsgálja felül a családsegítés, illetve a 
gyermekjóléti szolgáltatási feladatok ellátásának módját, szervezeti 
kereteit, és azt terjessze a képviselő-testület októberi ülésére, és hogy 
a képviselő-testület döntését követően, legkésőbb 2015. november 
30-áig a feladatellátás új rendelkezéseknek megfelelő 
adattartalommal kérelmezze a szolgáltatói nyilvántartásba bejegyzett 
adatok módosítását. 
 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
Köves Mihály polgármester: A rendelet egy teljesen új, egységes szerkezetű rendelet, 
bízunk benne, hogy meg fog felelni teljes mértékben mind a jogalkotási előírásoknak, 
mind pedig a gyakorlatnak.  Azok az ellátási formák, melyek korábban is biztosításra 
kerültek a lakosság és az ellátottak részére, továbbra is megmaradnak. Semmiféle olyan 
korlátozás nincs az előző rendelethez képest, amely az ellátások körét vagy összegét 
korlátozná. 
 
Köves Mihály polgármester: Van-e kérdés, vélemény más javaslat? 
 
Szabó László képviselő:  A Szociális és Gyermek Ügyek Bizottsága és a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottság a rendelet-tervezetet megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és 
elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki egyetért a rendelet 
megalkotásával, kérem kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő rendeletet 
alkotja: 



 
 
 

12 

 
9/2015.(VII.14.) önkormányzati rendelet 

 
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete megalkotja 
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 9/2015. 
(VIII.14.) önkormányzati rendeletét a szociális ellátásokról. 

 
 
A VI. napirendi pont tárgyalása: 
 
A VI. napirendi pont tárgya: Adórendeletek jogharmonizációja 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: A kormányhivatal észrevételt juttatott el 2015. elején az 
adórendeletekkel kapcsolatban. Sok probléma, észrevétel volt. Ezeket a jogsértéseket 
küszöbölnénk ki a rendelet-tervezettel. Ez egy elsőfordulós tárgyalás. A 2016-os adó 
évre 2015. november 30-ig hatályba kell léptetni az új helyi adó rendeleteket. Eddig 
minden adónemre külön rendeletünk volt, ezután egységes szerkezetbe foglaljuk. 
 
Köves Mihály polgármester: Kérdés, javaslat van-e valakinek? 
 
Szabó László képviselő:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot 
megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
 
Köves Mihály polgármester: Aki a rendelet-tervezetet elsőfordulós tárgyalási 
anyagként elfogadja, kérem kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 

102/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete az 
adórendelet elsőfordulós rendelet-tervezetét. 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
A VII. napirendi pont tárgyalása: 
 
A VII. napirendi pont tárgya: Környezetvédelmi alap 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
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Köves Mihály polgármester: Ahogy a szennyvízberuházás halad, egyre inkább 
előkerülnek olyan feladatok, amelyek még korábban nem jelentkeztek az 
Önkormányzatnál. A környezetterhelési díjról szóló 2013. évi LXXXIX. törvény írja 
elő, hogy az önkormányzat környezetvédelmi alapjának javára kell átutalni a 
talajterhelési díjból származó bevételeket. Ha a települési önkormányzat nem hoz létre 
környezetvédelmi alapot, akkor nem lehet talajterhelési bevételre szert tenni. A 
környezetvédelmi alap felhasználásáról a Képviselő-testület jogszabályoknak 
megfelelően dönt. Úgy a költségvetésében, mind pedig a zárszámadásával pedig 
elfogadja, hogy mire használta fel. Ennek megfelelően első olvasatban, elsőfordulós 
tárgyalás keretében kerülne sor az előterjesztés elfogadására. Javaslom a határozati 
javaslat elfogadását. 
 
Köves Mihály polgármester: Kérdezem van-e valakinek kérdése, javaslata a 
napirenddel kapcsolatban?  
 
Szabó László képviselő:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot 
megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Aki a rendelet-tervezetet elsőfordulós tárgyalási 
anyagként elfogadja, kérem kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
 

103/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a 
környezetvédelmi alap szabályozási elveit melléklet szerint. 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő - testülete felkéri 
polgármesterét, hogy a környezet védelmének általános szabályairól 
szóló 1995. évi LIII. törvény 48. § (3) bekezdése alapján a 
környezetvédelmi alapról szóló rendelet-tervezetet véleményezés 
céljából küldje meg az illetékes környezetvédelmi igazgatási szervnek, a 
véleményezési eljárást követően a tervezetet döntésre nyújtsa be a 
képviselő-testületnek. 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
 
A VIII. napirendi pont tárgyalása: 
 
A VIII. napirendi pont tárgya: Talajterhelési díj 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
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Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: Az előző napirend alapján került előterjesztésre a 
talajterhelési díj. Szintén első fordulás tárgyalásra kerül sor. Nagyon fontos dolog, hogy 
a közcsatorna elhelyezését követő 90. naptól terheli talajterhelési díj fizetési 
kötelezettség a szennyvízkibocsátókat. Az elfogyasztott víz mennyisége alapján a 
talajterhelési díjat meg kell állapítani. A talajterhelési díj mértéke, alapja, az egységdíj 
és a település közigazgatási területére vonatkozó területérzékenységi szorzó alapján 
állapítandó meg. Az előterjesztésben szerepel, hogy a talajterhelési díj alapja a méréssel 
igazolt felhasznált víz mennyisége, csökkentve a külön jogszabály szerinti locsolási 
célú felhasználásra figyelembe vett víz mennyiségével. Ez a locsolási víz mennyiség, 
ez tudomásom szerint 10%-os mértékű lehet, meghatározott időszakra tekintve. De ez 
is a második fordulós tárgyalásra egyértelművé válik. A talajterhelési díj egységdíjának 
a mértéke 1200Ft/m3, ami törvényben van szabályozva. Az érzékenységi szorzó pedig 
1,5. Tehát 1800Ft/m3. Ezt kötelező kivetni, hiszen törvény alapozza meg. Az 
adatszolgáltatás, hogy mennyi az elfogyasztott víz mennyisége, azt az Alföldvíz Zrt., a 
leendő üzemeltető általi adatszolgáltatás alapján kell meghatározni. Ennek február 28-a 
az időpontja. Mindenki önadózás keretében kell, hogy bevallja a talajterhelési díjat. 
Ennek a bevallásnak a határideje március 31-e. Annak kell fizetni a talajterhelési díja, 
aki ráköthet a hálózatra, de nem köt rá és természetesen annak, akinek van mit rákötni.  
 
Köves Mihály polgármester: Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, 
javaslata a napirenddel kapcsolatban?  
 
Szabó László képviselő:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot 
megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki egyetért a határozati javaslattal, 
kérem szavazzon a határozati javaslat elfogadásáról az előterjesztés szerinti változatlan 
tartalommal. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 

 
104/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 

 
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő – testülete elfogadja a 
talajterhelési díj bevezetésével kapcsolatos szabályozási elveket 
melléklet szerint. Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő - 
testülete Pénzügyi és Ügyrendi Bizottsága javasolja képviselő-
testületnek, hogy kérje fel polgármesterét, hogy a környezet 
védelmének általános szabályairól szóló 1995. évi LIII. törvény 48. § 
(3) bekezdése alapján a környezetvédelmi alapról szóló rendelet-
tervezetet véleményezés céljából küldje meg az illetékes 
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környezetvédelmi igazgatási szervnek, a véleményezési eljárást 
követően a tervezetet döntésre nyújtsa be a képviselő-testületnek. 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
 
A IX. napirendi pont tárgyalása: 
 
A IX. napirendi pont tárgya: Tájékoztató a 2014. évi belső ellenőrzések 
tapasztalatairól 
A napirendi pont előadója: Galuska Józsefné belső ellenőr 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: Annyit szeretnék elmondani, hogy a jogszabályi 
előírások alapján kell végrehajtani az önkormányzatnál a belső ellenőrzést. Ezekről egy 
éves, összefoglaló jelent kell készíteni. Úgy gondolom, hogy a jelen összefoglaló, igen 
szűk tartalmú, de a főbb pontok benne vannak.   
 
Szabó László képviselő:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot 
megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, javaslata a napirenddel kapcsolatban?  
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki ezekkel a módosításokkal is 
egyetért, kérem szavazzon a határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
 

105/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja az 
összefoglalót Doboz Nagyközség Önkormányzata 2014. évi belső 
ellenőrzésének tapasztalatairól. Doboz Nagyközség Önkormányzata 
Képviselő - testülete felkéri a jegyzőt, hogy a helyi adókról szóló 1990. 
évi C. tv. 8. §-a alapján a 2015. évi költségvetési beszámoló 
benyújtásakor adjon tájékoztatást a beszedett adókról és a behajtási 
cselekmények alakulásáról 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 
 

 
A X. napirendi pont tárgyalása: 
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A X. napirendi pont tárgya: Tájékoztató a Kettős-Körösmenti Vadásztársaság 
munkájáról 
A napirendi pont előadója: Dézsi Ferenc a Vadásztársaság elnöke 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: Átadom a szót az elnök úrnak.  
 
Dézsi Ferenc a Vadásztársaság elnöke: Tisztelt jelenlevők. Mint tapasztaljátok, hogy 
gyakran látogatom a testületi üléseket. Mindig irigykedve hallgattam az 
intézményvezetőket, mikor tartották beszámolójukat. Akkor elhatároztam, hogy 
megkérem a polgármester urat, hogy egy tájékoztatást mi is adhassunk a vadásztársaság 
munkájáról. Mi is foglalkoztatunk dobozi lakosokat, valakit állandó jelleggel, de elég 
sok az alkalmi munka is, például a fácánoknál, vadászatokon. 
13-14 éves korom óta vagyok vadász. Nagyon sokáig ketten voltunk a sebesfoki 
területen vadászok Bánfi Mihállyal. Ő volt a hivatalos vadász, én meg az orvvadász. 
Állandóan egymást kerestük és néztük, hogy ki merre jár. Később elhatároztam, hogy 
valamilyen formában hivatalossá teszem a vadászatot. Elég soká lettem vadász, 50 éves 
koromban sikerült tagfelvételt nyerjek. Köszönöm szépen. És várom a kérdéseket. 
 
Köves Mihály polgármester: Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, 
javaslata a napirenddel kapcsolatban?  
 
Szabó László képviselő: A véleményem szeretném elmondani. Nagyon tetszett a 
beszámoló, nagyon részletes és tartalmas volt. Annak meg nagyon örülök, hogy az 
alapító tagok között a nagypapám nevét olvashattam.  
 
Hidvégi Julianna képviselő: Én szeretném megköszönni azt a nagyon színvonalas 
kiállítást, amit a tavalyi Mézes fesztiválon láthattunk. Tudjuk, akik rendezvényt 
szerveznek, hogy ez mekkora munka volt. Nagyon szépen köszönjük. És ígérem, hogy 
amint azt gondoljátok, gondolod a sok munkád mellett még, hogy szívesen, akkor nagy 
szeretettel várunk benneteket újra. És gratulálok ehhez a nagyon sok éves munkához.  
 
Békési Mihály Tibor képviselő: Nem akarom az előzőket ismételni, de nagyon jó a 
beszámoló. Két kérdésem lenne: Itt lőtték az aranysakált Dobozon? Illetve, hogy a 
nyulat lövitek-e már? 
 
Dézsi Ferenc a Vadásztársaság elnöke: Nem itt lőttük. De a területen van aranysakál. 
Már évek óta jelen van. Este, ha kimegy valaki az erdőbe, akkor gyereksírásra 
emlékeztető hangot hallhat a sakáltól. A nyulat majd november 1-től fogjuk lőni.  
 
Köves Mihály polgármester: Én is a magam részéről meg szeretném köszönni a 
beszámolót. Nagyon örültem annak, amikor szóba került, hogy a Vadásztársaság is 
szeretne tájékoztatást adni a munkájukról. Én nagyon örülök, hogy Dobozon működik 
egy vadásztársaság. Úgy gondolom, hogy egy jó közösség. Azt szokták mondani, hogy 
a vadászat a síelés után a legdrágább sport. A családtagjaim is nagyon szívesen 
beszélnek a vadászatokról. Még egyszer köszönöm a beszámolót és a vendéglátást.  
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Dézsi Ferenc a Vadásztársaság elnöke: Valóban nagyon drága ez a sport, de abban az 
esetben ha valaki egyénileg indul neki. Mi kitermeljük magunknak a vadászatokat.  
 
Szabó László képviselő:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot 
megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem 
kézfeltartással szavazzon.  
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
 

106/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő - testülete tudomásul 
veszi a Kettős-Körösmenti Vadásztársaság tájékoztatóját. 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
 
 
 
A XI. napirendi pont tárgyalása: 
 
A XI. napirendi pont tárgya: Dobozi Mesekert Óvoda csoport indításával kapcsolatos 
szabályzatmódosítás 
A napirendi pont előadója: Pujuné Deme Anita Eszter óvodavezető 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Pujuné Deme Anita Eszter óvodavezető: A májusi döntésnek megfelelően az alapító 
okiratunkban, a pedagógia programban és az szmsz-ben voltak olyan részletek, amik 
összefüggnek a 6. csoporttal, illetve a maximális felvehető létszámmal. Ezeket kellett 
módosítani, ezekben az okiratokban. Ha van valami kérdés, szívesen válaszolok rá.  
 
Köves Mihály polgármester: Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, 
javaslata a napirenddel kapcsolatban?  
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Szabó László képviselő:  A Szociális és Gyermek Ügyek Bizottsága és a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és 
elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
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Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki egyetért a határozati javaslattal, 
kérem kézfeltartással szavazzon. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
 
 

107/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő - testülete 
elfogadja  

a) a Dobozi Mesekert Óvoda alapító okirat módosítását, és 
az egységes szerkezetű alapító okiratot, 

b) a Dobozi Mesekert Óvoda szervezeti és működési 
szabályzatának, és a pedagógiai program módosítását 

 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
 
 
 
A XII. napirendi pont tárgyalása: 
 
A XII. napirendi pont tárgya: Átfogó értékelés a 2014. évi gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatok ellátásáról 
A napirendi pont előadója: Szabó Tibor aljegyző 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Szabó Tibor aljegyző: Az elmúlt évek gyakorlatának megfelelően készítettem el az 
értékelést. Az értékelés szerves részét képezné a Gondozási Központnak a 2014. évi 
beszámolója és felel meg a beszámoló a 149/1997. (IX.10.) Korm. rendelet 10. számú 
melléklet követelményeinek. Azonban sajnálatos módon az erre vonatkozó utalás 
lemaradt az anyagból. Ezért elnézést kérek a képviselő-testülettől. 
 
Köves Mihály polgármester: Ennek az értékelésnek a beadási határideje 2015. 05. 31. 
volt. Késve tudja tárgyalni a testület. Én ezt mindenképpen rövidnek találom. 
Tekintettel arra, hogy a már említett 149/1997. (IX.10.) Korm. rendelet 10. számú 
melléklet tételesen tartalmazza, hogy milyen szempontok alapján kell összeállítani az 
értékelést. Néhány dolgot szeretnék elmondani, ami az előterjesztésből abszolút 
kimaradt: a demográfiai adatok több éves bemutatása, a pénzbeli- és természetbeli 
ellátások bemutatása több időszakra vonatkozóan, a gyermekétkeztetésről, étkeztetésről 
szóló bemutatás, a személyes gondoskodás keretébe tartozó gyermekjóléti alapellátások 
bemutatása, jövőre vonatkozó javaslatok, felügyeleti szervek által végzett ellenőrzések 
tapasztalatai valamint a megállapítások hasznosítása és bemutatása. Tekintettel arra, 
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hogy az anyag nem felel meg az említett rendeletnek, azt javaslom, hogy a képviselő-
testület ne fogadja el az értékelést és utasítsa az aljegyzőt, hogy a rendelt mellékletének 
megfelelően készítse el az értékelést. 
 
Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, javaslata a napirenddel kapcsolatban?  
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Szabó László képviselő:  A Szociális és Gyermek Ügyek Bizottsága és a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot megtárgyalta, egyhangúlag elutasította és 
elutasításra javasolta  a Képviselő-testületnek, azzal a kiegészítéssel, hogy aljegyző úr 
készítse el megfelelő tartalommal a soron következő testületi ülésre 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki ezzel egyetért kérem 
kézfeltartással szavazzon. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
 
 
 
 

108/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

 
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő – testülete elutasítja az 
átfogó értékelést a 2014. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi 
feladatok ellátásáról és felkéri az aljegyző urat, hogy készítse el az 
értékelést a 149/1997. (IX.10.) Korm. rendelet 10. számú melléklete 
alapján. 
 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
A XIII. napirendi pont tárgyalása: 
 
A XIII. napirendi pont tárgya: Gyula HÉSZ módosítási folyamat elindítása 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: Az írásos anyaghoz szóbeli kiegészítésem nincs. 
Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, javaslata a napirenddel kapcsolatban?  
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
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Szabó László képviselő:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot 
megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki egyetért a határozati javaslattal, 
kérem szavazzon a határozati javaslat elfogadásáról az előterjesztés szerinti változatlan 
tartalommal. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
 
 

109/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő – testülete nem tesz 
előzetes észrevételt a településfejlesztési koncepcióról, az integrált 
településfejlesztési stratégiáról és a településrendezési eszközökről, 
valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 
314/2012. (XI.8.) Korm. rendelet 37. § (4) bekezdése szerint a HÉSZ 
módosításokkal kapcsolatban. A kormányrendelet 37. §. (4) bekezdés 
bb) pontja alapján nyilatkozik arról, hogy az eljárás további 
szakaszában is részt kíván venni. 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
A XIV. napirendi pont tárgyalása: 
 
A XIV. napirendi pont tárgya: Menetrend véleményezése 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: A nem Dobozra járó gyermekek szülei megkeresték az 
önkormányzatot azzal, hogy nem lehetne-e lehetőség arra, hogy a testület támogatná azt 
a kezdeményezést, hogy a Békéscsabára közlekedő járatok meghatározott időpontban 
megálljanak a Kazinczy Általános Iskola előtt. Ez a szülői kezdeményezés 
meghallgatásra került és a DAKK Zrt. egy menetrend-tervezetet küldött az 
önkormányzatnak állásfoglalás kérés céljából. Mi továbbítottuk a menetrend-tervezetet 
Szalkai László úrnak, aki a zászlóvivője ennek a kezdeményezésnek, és elfogadta a 
tervezetet. Javaslom a tervezet elfogadását. 
Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, javaslata a napirenddel kapcsolatban?  
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
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Szabó László képviselő:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot 
megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki egyetért a határozati javaslattal, 
kérem szavazzon a határozati javaslat elfogadásáról az előterjesztés szerinti változatlan 
tartalommal. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
 

110/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő elfogadja a Dél-alföldi 
Közlekedési Központ által megküldött menetrend-tervezetet. 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
 
Az XV. napirendi pont tárgyalása: 
 
Az XV. napirendi pont tárgya: Tisza-völgyi Árvízvédelmi Fejlesztési Program 
Stratégiai Koncepciója környezeti vizsgálatának véleményezése   
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
     
Az írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: Szeptember 04-ig kell véleményezni ezt a stratégiát. A 
határozati javaslatból kiemelném azt, hogy javasoljuk a holtágak megfelelő 
vízutánpótlását, a vízitúrák megfelelő körülményeinek a megteremtését, a 
szabadstrandok kialakítását, valamint a Fekete-Körös holtág megfelelő vízminőségére 
tett erőfeszítéseket. Tehát, hogy ezeket építsék bele a stratégiai koncepcióba.  
Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, javaslata a napirenddel kapcsolatban?  
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Szabó László képviselő:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot 
megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki ezzel egyetért, kérem 
kézfeltartással szavazzon. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
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111/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 

 
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő - testülete az egyes 
tervek, illetve programok környezeti vizsgálatáról szóló 2/2005. 
(I.11.) Korm. rendeletben biztosított jogkörében eljárva a „Tisza-
völgyi Árvízvédelmi Fejlesztési Program keretében stratégiai 
koncepció, előzetes megvalósíthatósági tanulmány, és elvi vízjogi 
engedélyes tervek készítését (KEOP-7.9.0/12-2013-0010). 
pályázathoz készült környezeti szempontú értékeléséhez és a 
koncepcióhoz az alábbi kiegészítést fűzi: 

Javasoljuk, hogy minden árvízvédelmi beavatkozás kiemelten 
kezelje a holtágak megfelelő vízutánpótlását, és a stratégia kiemelten 
kezelje a vízügyi munkák során a jóléti célú hasznosíthatóság 
szempontjainak a betervezését is (vízitúrázás feltételeinek 
megteremtése, szabadstrandok kialakítása), különös tekintettel a 
Fekete- és Fehér Körös szanazugi összefolyásánál található 
szabadstrandra, valamint Doboz Nagyközség területén 
keresztülhaladó egykori Fekete-Körös holtág megfelelő vízminőség 
elérésére, ezzel is segítve a település népességmegtartó képességét. 
 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
Bejelentések: 
 
1.Gyermekétkeztetés feltételeit javító támogatásokra benyújtott pályázat 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: Gyermekétkeztetés feltételeit javító támogatásokra 
benyújtott pályázat tartalék listára került. Sajnos a támogatott települések között nem 
szerepel egy Békés megyei település sem.  
 
2.Önkormányzati fejlesztésekre benyújtott pályázat 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: Az Egészségház energetikai fejlesztése volt a 
pályázatunk célja. Ez a pályázat sem nyert, még hivatalos értesítést nem kaptunk, hogy 
tartalék listára kerültünk, vagy nem. Békés megyéből Békéssámson, Dévaványa, Elek, 
Kardoskút, Pusztaottlaka és Szabadkígyós települések nyertek. Mindegyik település 
belterületi utak, járdák fejlesztésére. 
 
3. Szociális alapellátások fejlesztésére benyújtott pályázat 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
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Köves Mihály polgármester: Szociális alapellátások fejlesztésére benyújtott pályázat 
pozitív elbírálású és 7.990.000,- Ft-os támogatást nyert az önkormányzat. 
Megrendelésre került egy Ford típusú 9 személyes mikrobusz.  
 
 
4. Testvér-települési pályázat 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: A Bethlen Gábor Alap bizottsága 800.00,- Ft összegű 
támogatást állapított meg az önkormányzat részére. A testvér-települési kapcsolatokat 
támogatja a projekt. 2.500.000,- Ft volt a megpályázott összeg, ezzel szemben a 
megállapított támogatás 800.000,- Ft. 
 
5. Mezőőri szolgálat 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: Felmerült az igény a mezőgazdasági termelők részéről, 
hogy Dobozon is hozza létre az önkormányzat a mezőőri szolgálatot. Mert előfordulnak 
mezőgazdasági lopások, különös tekintettel az önkormányzat földjére. A Képviselő-
testület járuljon hozzá, hogy a mezőőri szolgálat előkészítési feladatait elvégezzük. 
Külön törvény szabályozza a mezőőri szolgálatot. Sok településen már működik, 
például Orosháza, Békés. Megvizsgálnánk azt, hogy konkrétan milyen igény van rá a 
gazdák részéről, mekkora terület az, amire a mezőőri szolgálatot tervezni lehet. És 
ennek az előkészítése bizony többlet feladatot jelent. És erre egy megbízási 
szerződéssel szeretnénk november 30-ig alkalmazni egy személyt. Balog János körzeti 
megbízottról van szó, ő polgárőrként is tud bizonyos hatásköröket gyakorolni. Ő lenne 
az, aki előkészítené a mezőőri szolgálatot. Természetesen ez nem azt jelenti, hogy 
január 1-jétől biztosan létre lenne hozva a mezőőri szolgálat. Hiszen itt egy alapos, 
többhónapos előkészítő munkát kell végezni. Az állami támogatásból és a gazdák által 
fizetendő mezőőri járulékból, egyébként önkormányzati sajátforrás biztosítása nélkül, 
tehát önfenntartó tud lenni a mezőőri szolgálat. Az, hogy a földtulajdonosok, gazdák 
részéről ez milyen fogadtatásban részesül, az majd az előkészítés során kiderül. De 
ahhoz, hogy megalapozott és felelősségteljes döntést hozzon, ahhoz mindenképpen 
szükség van egy olyan előkészítési munka elvégzésére, amit jelen pillanatban az 
önkormányzat nem tud felvállalni. Én ehhez kérném az önkormányzat képviselő-
testületének a hozzájárulását. 
 
Békési Mihály Tibor képviselő: Évek óta téma ez, mindig elmondtam és most is el 
fogom mondani, hogy semmi értelme az egésznek. 20 órákat kint vagyok, látom, hogy 
milyen az élet a határban akár nappal, akár éjjel. Az rendben van, hogy a gazda őrzi a 
hagymáját, de azon kívül még 5 gazdának van hagymája és a mezőőr nem tud mindenhol 
ott lenni. És amióta a mobiltelefont feltalálták, könnyebben tudnak lopni. Egy mezőőr 
semmi, még három is kevés lenne. Amikor három mezőőr volt Dobozon, akkor is ellopták 
a terményeket, nem hogy egynél. Én nem látom értelmét, mert mobiltelefonon tudják 
értesíteni egymást, és ha valamit el akarnak lopni, akkor el is fogják lopni. A másik 
problémám az, hogy ő nyugdíjas, ha jól tudom. Úgy gondolom, hogy célszerű lenne olyan 
személyt alkalmazni, aki munkanélküli és semmilyen járandóságban nem részesül. 
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Én a magam részéről nem támogatom a mezőőri szolgálatot, mert tapasztalatom szerint 
nem lehet megvédeni a terményeket. 
 
Szabó László képviselő:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot 
megtárgyalta, 2 igen és 1 nem szavazattal elfogadta és elfogadásra javasolta  a 
Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki ezzel egyetért, kérem 
kézfeltartással szavazzon. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal – a következő határozatot 
hozta: 
 

112/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő - testülete a mezőőri 
szolgálat előkészítésére megbízási szerződéssel egy főt alkalmaz 
(Balog János) 2015. augusztus 15-től 2015. november 30-ig. 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
6. Parkoló építése 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: A Művelődési Háznál parkolási problémái mindig nehezen 
megoldható feladatok. Szeretnénk ott kialakítani egy parkolót. Mivel a parkoló az út része, 
ezért meg kell terveztetni. Tóth Sándorné kolléganő kért árajánlatokat, és két tervezőtől 
kaptunk választ. De nem csak erre a parkolóra, hanem a temető előtti füves részre is, ahol 
szeretnénk szintén egy parkolót is. Az A-Híd Zrt. vállalná a lebonyolítást, műszaki 
kivitelezést. A temetői parkolónál nagyon magasak a költségek, és azt megfelelő tükörrel 
kialakított kavicsos parkolóval oldanánk meg. 
A Művelődési Ház előtti parkoló tervezése, csapadékvíz elvezetése, hatósági és közmű 
egyeztetéssel 330.200,- Ft. Ez a Hidrás Bt. ajánlata. A Kövimet Kft. ajánlata 520.720,- Ft. 
Azt szeretném javasolni, hogy a Művelődési Ház előtti parkolót a Hidrás Bt.-vel terveztessük 
meg. 
 
Szabó László képviselő:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot 
megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki ezzel egyetért, kérem 
kézfeltartással szavazzon. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
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113/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 

 
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő - testülete a Hidrás Bt. 
(5600 Békéscsaba, Andrássy út 50. B 4/10.) ajánlatát fogadja el a 
Hunyadi tér parkolójának tervezési munkájára. 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
7. Események 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: A botlókő avatására szombaton, augusztus 15-én kerül 
sor 10:00 órakor. És ugyanezen a napon 17:00 órakor üdülő tulajdonosok fóruma lesz 
Szanazugban. 
 
8. EKSD kéreleme 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: Az alapítványhoz benyújtotta kérelmét Hoffmann Olivér 
és élettársa Huszár Nóra Hajnalka. Ők a Hold u. 15. szám alatti ingatlan szolgálati 
lakásában szeretnének mint bérlők bejelentkezni és lakni. A bérleti díj az az EKSD 
alapítványnak a kompetenciája. Addig nem jelentkezhetnek be a kérelmezők, amíg az 
önkormányzat nem adja meg a hozzájárulását. 
Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, javaslata a napirenddel kapcsolatban?  
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki ezzel egyetért, kérem 
kézfeltartással szavazzon. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 5 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül – a következő határozatot 
hozta: 
 

114/2015.(VIII.13.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő - testülete hozzájárul, 
hogy Hoffmann Olivér és Huszár Nóra Hajnalka bérlők az 
Önkormányzat és az EKSD alapítvány között létrejött megállapodás 
alapján bejelentkezhessen a Doboz, Hold utca 15. szám alatti 
önkormányzati tulajdonú ingatlanba. 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 
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Kérdések: nem volt. 
 
Mivel több tárgy, kérdés, interpelláció nem volt a polgármester megköszönte a 
hozzászólásokat, javaslatokat és a nyílt ülést 16.05 órakor bezárta. 
 
 

k.m.f. 
 
 
 
 Molnárné dr. Tarkovács Márta Köves Mihály 
 jegyző polgármester 
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